
 
 
 
 
 
 
Agendavragen (vragen ter voorbereiding van een vergadering) art. 34 

Toelichting: 
1. Agenda vragen (art. 34) zijn alleen bedoeld voor vragen over punten die op de agenda staan.  
2. Schriftelijke vragen (art. 33) zijn vragen die niet bedoeld zijn voor punten die op de agenda staan. 
3. Voor de overzichtelijkheid uw vragen in de daarvoor bestemde vakken plaatsen.  

Indiener: Biense Klein Braskamp 
Datum indiening vraag: 27-03-2024 
Datum verzending antwoord: 02-04-2024 
 
Politieke Avond van: 2-4-2024   
Raadsvergadering van: Klik of tik om een datum in te voeren. 
 
Onderwerp: Agendavragen Rekenkameronderzoek effectiviteit subsidiebeleid Berkelland 
 
Tweemaal is het rapport van de rekenkamer over subsidies beeldvormend besproken. Tussendoor is er een 
informatieavond over subsidies geweest. Voordat het raadsvoorstel oordeelsvormend wordt besproken, 
heeft de fractie van het CDA nog enkele vragen. 
 
De portefeuillehouder heeft tijdens de informatiebijeenkomst en de beeldvormende avonden aangegeven 
dat de aanbevelingen uit het rekenkamerrapport waar het college positief tegenover staat onder andere 
worden ingevuld door een herijking van het subsidiebeleid, waarin wordt gedacht aan het ophangen van 
subsidies aan het hoofdbegrip 'sociale basis' en aan meer sturen op maatschappelijke outcome. 
 
Vraag: 
Kan een indicatie van een tijdpad en middelen worden gegeven die aan de herijking van het subsidiebeleid 
vast zitten? Wanneer is er sprake van Raadsbehandeling en wanneer gaan de ‘herijkte’ subsidies gelden 
voor organisaties en verenigingen? En op welke manier worden zij hierin betrokken? 
 
Antwoord (in te vullen door college): 
Tijdens de beeldvormende avonden heeft de portefeuillehouder aangegeven dat er gewerkt wordt aan een 
bestuursopdracht herijking subsidies. In eerste instantie gaat het dan om de subsidies vanuit de sport- en 
beweeg visie. De uitkomsten van de behandeling van het rekenkamerrapport worden hierin meegenomen. 
Zodra de bestuursopdracht is vastgesteld informeren wij u hierover in een raadsinformatiebrief. Hierin 
schetsen wij het proces. Wij verwachten u deze raadsinformatiebrief medio mei toe te sturen. 
 
Onderdeel van dat proces is een startnotitie die besproken wordt met de gemeenteraad. Deze startnotitie 
verwachten wij na de zomer aan u aan te bieden. In de startnotitie maken wij concreet welke en langs welke 
lijnen wij de subsidies willen gaan herijken.  
 
Tijdens de beeldvormende sessies heeft de portefeuillehouder aangegeven dat de ambtelijke organisatie 
bezig is het begrip ‘sociale basis’ zoals dat in verschillende door u vastgestelde beleidsdocumenten en 
visies terugkomt scherper te formuleren. In de startnotie bespreken wij deze uitwerking met u. 
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Participatie 
De startnotitie geeft ook een beeld van het te lopen proces samen met onze verenigingen en instellingen 
die het betreft. Afhankelijk van de uitwerking en bruikbaarheid van het begrip ‘sociale basis’ geven wij een 
participatieproces vorm en is er meer of minder ruimte gezamenlijk naar een passende invulling te zoeken.  
 
Betrokkenheid raad  
Met het bespreken van de startnotitie geeft u ons de kaders en het proces mee waarlangs wij de herijking 
invulling geven. Het vaststellen van nieuwe subsidieregelingen is een bevoegdheid die u ons in de 
Algemene subsidieverordening hebt gegeven. Deze nieuwe regelingen komen dus niet ter besluitvorming in 
de gemeenteraad. 
U heeft bij het vaststellen van onder andere de Sport- en beweegvisie duidelijke doelen omschreven. Het 
gebruik van subsidies is voor ons college één van de mogelijke instrumenten om deze doelen te realiseren. 
Die doelen zijn voor ons het kader waarbinnen wij naar de herijking van de subsidies kijken. In de 
jaarrekening leggen wij vervolgens verantwoording aan u af over de door ons ingezette instrumenten en 
bereikte doelen. Omdat wij ook binnen het door u vastgestelde budget blijven is er geen afzonderlijke 
behandeling of vaststelling in de raad nodig. 
 
Wanneer gaan de nieuwe subsidies gelden 
Wij denken ongeveer een jaar nodig te hebben voor een zorgvuldig participatieproces en het opstellen en 
vaststellen van nieuwe subsidieregelingen. Op z’n vroegs per 1 januari 2026 zullen deze gaan gelden. 
Hierbij merken wij op dat, afhankelijk van de effecten van de herijking, er sprake kan zijn van een 
overgangstermijn.  
 
Benodigde middelen 
De meeste van onze gemeentelijke subsidies bestaan al jaren en zijn al jaren ongeveer ongewijzigd 
gebleven. De door u vastgestelde beleidskaders/visie zijn weliswaar participatief opgesteld, maar de 
vertaling naar en effecten voor verenigingen en instellingen worden bij de herijking van de subsidies pas 
echt zichtbaar. Daarom willen wij tijd inruimen om hierover goed in gesprek te gaan en een voor alle 
betrokkenen passende vertaling te maken. De definitieve afbakening van het traject (welke subsidies 
nemen we nu wel of niet mee) moet nog plaats vinden. Maar onze eerste inschatting is dat hier tussen de 
2.000 en 2.200 ambtelijke uren mee gemoeid gaan zijn. Naast het participatietraject moeten er ook nieuwe 
regelingen worden opgesteld en vastgesteld en moeten deze in de uitvoering worden ingeregeld. Ook zal er 
een projectleider voor dit traject worden ingehuurd en mogelijk extra juridische ondersteuning. Ook zullen er 
kosten worden gemaakt voor het participatietraject. Deze kosten begroten wij op circa € 2 ton.    
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Vraag: 
Zijn er voor de gemeenteraad nog mogelijkheden om binnen de door het college gestelde herijking van het 
subsidiebeleid andere keuzes te maken? Zo ja, op welk moment en op welke manier? 
 
Antwoord: 
De belangrijkste keuzes heeft u gemaakt bij het vaststellen van onder andere de Sport- en beweegvisie. 
Hierin heeft u de te bereiken doelen aangescherpt en nieuw geformuleerd. Met het nemen van een besluit 
op de aanbevelingen van de Rekenkamercommissie geeft u verder richting aan de invulling/vertaling die wij 
hiervan vervolgens maken richting de herijking van de subsidies en het gebruik van het instrument 
subsidies. In beide geeft u ons een duidelijke opdracht mee.  
Zoals in het vorige antwoord aangegeven komen wij met een startnotitie. Daarin vragen wij om een 
herbevestiging van de opdracht en een bekrachtiging van het proces en kaders. 
Naast dat moment is er de mogelijkheid om eerder door u gegeven opdrachten via een motie of onderwerp 
vreemd aan de agenda te bespreken.      
  
 
 
Vraag: 
Hoe wordt de gemeenteraad concreet meegenomen in het proces over de herijking van subsidies? Op de 
informatieavond werd genoemd dat er een startnotitie komt. In de beeldvorming is genoemd dat dit via een 
Raadsbrief gebeurt. Dit leidt tot onduidelijkheid. Kan het proces en kunnen de onderwerpen van de 
mogelijke Raadsbrief, de startnotitie dan wel beiden (als dat het geval is) globaal uiteengezet worden? 
 
Antwoord: 
Wij verwijzen naar ons eerste antwoord. In de raadsinformatiebrief in mei schetsen wij het proces op 
hoofdlijnen. In de daaropvolgende door u vast te stellen startnotitie na de zomer bespreken we met u de 
inhoudelijke herijking op basis van de uitwerking van de sociale basis, het participatietraject en de 
eventuele overgangstermijn.  
 
 
Verder werd tijdens de tweede beeldvormende avond door het college aangegeven dat de herijking van het 
subsidiebeleid eigenlijk door het proces van de herijking van het subsidiekader sport en cultuur fietst, die 
volgens de Lange Termijn Agenda (LTA) in Q4 2024 staat gepland. 
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Vraag: 
Kan worden aangegeven of de genoemde herijking van het subsidiebeleid invloed heeft op de planning van 
het subsidiekader sport en cultuur? Wanneer kunnen de verenigingen en organisaties het nieuwe 
subsidiekader sport en cultuur verwachten? 
 
Antwoord: 
We nemen aan dat u doelt op de invloed van het scherper formuleren van het begrip ‘sociale basis’ op het 
herijken van de sport- en cultuursubsidies. Zoals gezegd zullen we in mei het proces nader duiden. We 
verwachten na de zomer het begrip sociale basis voldoende duiding te hebben kunnen geven. Dit zal 
ongeveer gelijk oplopen met het afronden van het proces rondom het rekenkameronderzoek. Beiden zijn 
nodig om te kunnen starten met de herijking van de sport- en cultuursubsidies. Zoals beantwoord in een 
eerdere vraag, verwachten we dat de nieuwe subsidieregelingen dan op zijn vroegst op 1 januari 2026 in 
kunnen gaan.  
 
 
     
   
 


